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Darłowo, dnia 30 października 2015 roku 
BR.0002.12.2015 
 
 
 

Protokół Nr XV/2015 
z XV Sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 30 października 2015 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1149. 
 

Radny Robert Ciszek był nieobecny na sesji, usprawiedliwiony. 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 12 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Radny Henryk Ignatowicz był nieobecny na sesji, usprawiedliwiony. 
Radny Waldemar Bonk spóźnił się.  
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XV sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 30 października 
2015 roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 

/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
 

Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo; 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

Pan Włodzimierz Błaszczak – Zastępca Wójta Gminy Darłowo; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pan Mariusz Niegoda – Radca Prawny; 
Pan Stanisław Benkowski – Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej                         
w Dąbkach; 
Pan Kazimierz Szewczuk – Radny Rady Powiatu w Sławnie; 
Pan podkom. Andrzej Kamoda – Komendant Komisariatu Policji w Darłowie; 
Mieszkańcy Gminy Darłowo; 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Michała Górskiego. 
W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych, głosując: 
11 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 

 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
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Ad. 1.3.  
Ustalenie  porządku obrad. 
Pan Przewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz                
z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że co najmniej na siedem dni przed planowaną 
sesją na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
otrzymał od Wójta Gminy Darłowo wniosek o wprowadzenie do porządku obrad kolejnych 
projektów uchwał: 
1) w sprawie utworzenia Dziennego Domu „Senior-Wigor” w Wiekowie;                             

Druk Nr 10/2015XV  
2) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, innych form 
wychowania przedszkolnego i niepublicznych szkół prowadzonych na terenie Gminy 
Darłowo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania;                   
Druk Nr 11/2015XV 

3) w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo; 
Druk Nr 12/2015XV 

4) w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo; 
Druk Nr 13/2015XV 

/Wniosek Wójta o wprowadzenie uchwał do porządku obrad stanowią załączniki Nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wnioskuje o wycofanie 
projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo zawartej na Druku Nr 12/2015XV.   
 
Pan Przewodniczący zapytał czy są jeszcze wnioski do porządku obrad. 
Innych wniosków do porządku obrad nie było.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków Pan Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 
wprowadzeniem do porządku obrad sesji kolejnych projektów uchwał.  
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie utworzenia Dziennego Domu „Senior-Wigor” w Wiekowie 
Druk Nr 10/2015XV było  
12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, 
innych form wychowania przedszkolnego i niepublicznych szkół prowadzonych na 
terenie Gminy Darłowo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania 
Druk Nr 11/2015XV było  
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12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo  Druk Nr 12/2015XV było  
0 głosów za, 
12 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały nie został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
/Projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo                        
Druk Nr 12/2015XV stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/ 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo  Druk Nr 13/2015XV było  
12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Porządek Obrad po przyjętych zmianach przedstawia się następująco:  
1. Sprawy organizacyjne: 
1.1. Otwarcie obrad. 
1.2. Stwierdzenie kworum. 
1.3. Ustalenie porządku obrad.  
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 14 października 2015 roku z XIV sesji VII kadencji Rady 

Gminy Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                

z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 

sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XIV sesji Rady Gminy Darłowo 

oraz w okresie między sesjami.                              
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 

sesjami.  
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Czas dla samorządu. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy 
Darłowo w 2016 roku. Druk Nr 1/2015XV 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa. Druk Nr 2/2015XV 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej. Druk Nr 3/2015XV 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty miejscowej. Druk Nr 4/2015XV 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej. Druk Nr 5/2015XV 
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych. Druk Nr 6/2015XV 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/250/2004 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 22 grudnia 2004 r. w sprawie określenia wzorów formularzy 
deklaracji i informacji na podatek rolny. Druk Nr 7/2015XV 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/134/2012 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 stycznia 2012 r. w sprawie określenia wzorów formularzy 
deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości. Druk Nr 8/2015XV 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/251/2004 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 22 grudnia 2004 r. w sprawie określenia wzorów formularzy 
deklaracji i informacji na podatek leśny. Druk Nr 9/2015XV 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Dziennego Domu „Senior-
Wigor” w Wiekowie. Druk Nr 10/2015XV 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych, innych form wychowania przedszkolnego i niepublicznych szkół 
prowadzonych na terenie Gminy Darłowo ora trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystania. Druk Nr 11/2015XV 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 13/2015XV 

21. Wolne wnioski. 
22. Zamknięcie obrad.  
 
 
Za przyjęciem proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji ze zmianami było:  
12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących.  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty ze zmianami. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 1.4. 
Przyjęcie protokołu z dnia 14 października 2015 roku z XIV sesji VII kadencji Rady 
Gminy Darłowo.  
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu. 
Pan Przewodniczący podpisał protokół bez uwag.  
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Radny Waldemar Bonk przyszedł na sesję.  
Od tej chwili na XV sesji obecnych było 13 radnych.  
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Ad. 2.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                       
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie oraz 

aktualną sytuację finansową Gminy Darłowo. Pan Wójt powiedział, że pomimo, że były to 
tylko dwa tygodnie pomiędzy sesjami, to jednak troszeczkę się działo. Pan Wójt spotykał się 
często z radnymi w sprawach Gminy nie tylko podatkowych ale i też oświatowych. Pan Wójt 
powiedział, też że w dniu 20 października br. miał spotkanie z Wicemarszałkiem 
Województwa Zachodniopomorskiego Panem Robertem Grzewaczem. Na tym spotkaniu 
podpisali umowę na 15 800 zł na dofinansowanie boiska w Barzowicach. Pan Wójt 
powiedział, że spotkał się z biurem projektowym w sprawie przebudowy ulicy Wczasowej              
w Wiciu oraz przebudowy drogi w Starym Jarosławiu. Wczoraj Pan Wójt odbył podróż do 
Szczecina do Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w sprawie terenów zalewowych. 
Pan Wójt powiedział, że przy okazji złożony został wniosek na dofinansowanie tej drogi                  
w ramach programu „schetynówek”. Pan Wójt powiedział, że Urząd Wojewódzki dopłaca do 
tych inwestycji. W okresie między sesjami pan Wójt brał także udział w zebraniu wiejskim                
w Gleźnowie.  

 
Pan Wójt brał udział także w spotkaniu w Urzędzie Miasta z podmiotami zajmującymi 

się leczeniem mieszkańców. Przy tym pan Wójt podziękował sołtysom za czynny udział                   
w tym spotkaniu. W dniu 21 października 2015 roku odbył się Zarząd Darłowskiej Lokalnej 
Grupy Rybackiej  w Darłowie, na który pan Wójt został zaproszony jako przedstawiciel 
Gminy. W dniu 27 października 2015 roku odbyły się wspólne posiedzenia komisji. Pan Wójt 
powiedział, że w tym też okresie odbyły się sprawy sądowe, w których uczestniczył. Pan 
Wójt powiedział, że został powołany do komisji konkursowej na Dyrektora Szpitala 
Powiatowego w Sławnie. Pan Wójt powiedział, że jest siedem ofert, które będą rozważane 
przez komisję. 

 
W okresie miedzy sesjami pan wójt podpisał szereg umów, miedzy innymi: 
- na wykonanie projektu przebudowy OSP w Cisowie,  
- na wykonanie instalacji elektrycznej w kotłowni w Bobolinie,  
- na wykonanie dokumentacji projektowej nawierzchni w Starym Jarosławiu, 
- na zagospodarowanie terenu w Wiciu, 
- na budowę oświetlenia ulicznego w miejscowościach: Bobolin, Dobiesław                          

i Boryszewo.    
 
Pan Wójt powiedział, że był to dosyć pracowity jak zawsze okres.  
Następnie pan Wójt przedstawił kondycję finansową Gminy Darłowo: 
Stan konta na rachunku podstawowym to 4 555 960,63 zł.  
Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach to 647 372,14 zł w tym: 
- rachunki za usług i zakupy 150 372,14 zł, 
- miesięczna rata kredytu do banku ING oraz BGK Szczecin 97 344,62 zł, 
- wynagrodzenia nauczycieli 400 000,00 zł. 

/sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
/aktualna sytuacja finansowa Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/  
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na ostatniej sesji podjętych 
zostało 16 uchwał, które zostały przekazane do organów nadzoru tj. do Wojewody 
Zachodniopomorskiego oraz do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Uchwały zostały 
wywieszone na tablicy ogłoszeń oraz przekazane pracownikom. Wszystkie uchwały są                     
w trakcie realizacji.  
/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między sesjami stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.4. 
Interpelacje Radnych.  
Pan Grzegorz Hejno zapytał czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Interpelacji nikt nie zgłosił.   
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 5.  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XIV Sesji Rady Gminy Darłowo oraz   
w okresie między sesjami.  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie między sesjami 
zostało zgłoszonych sześć wniosków i na wszystkie te wnioski zostały udzielone odpowiedzi. 
Pan Wójt powiedział także, że są jeszcze wnioski zaległe z poprzednich sesji, na które 
pracownicy odpowiadają. 
/Sprawozdanie z realizacji interpelacji i wniosków stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 6.  
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie                       
z  działalności w okresie między sesjami.  
 
Ponadto pan Przewodniczący Rady Gminy Darłowo w związku z przeprowadzanymi w tym 
roku wyborami ławników sądowych na kadencję 2016-2019 poinformował, że Prezes Sądu 
Okręgowego w Koszalinie pismem z dnia 29 maja 2015 roku podał liczbę ławników, którzy 
winni być wybrani przez Radę Gminy Darłowo do Sądu Okręgowego w Koszalinie 2 osoby.  
Dnia 29 maja 2015 roku pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podał do 
publicznej wiadomości informację o przystąpieniu do wyborów ławników do sądów 
powszechnych na kadencję od 2016 roku do 2019 roku. Informacja została zamieszczona                  
w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Darłowo.  
Nieprzekraczalny termin zgłaszania kandydatur upłynął dnia 30 czerwca 2015 roku. Pan 
Przewodniczący poinformował, że do dnia 30 czerwca 2015 roku włącznie, ani po tym 
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terminie do dnia dzisiejszego, nie wpłynęło do Rady Gminy Darłowo żadne zgłoszenie 
kandydatów.  
O braku zgłoszeń kandydatur Pan Przewodniczący poinformował Prezesa Sądu Okręgowego 
w Koszalinie pismem z dnia 9 września 2015 roku.  
W związku z tym Rada Gminy Darłowo w terminie do 31 października 2015 roku nie dokona 
wyboru łaników na lata 2016-2019.   
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 7.  
TRYBUNA OBYWATELSKA. 
W tym punkcie głos zabrali: 

 
Pani Genowefa Klingiert ze Stowarzyszenia Niezależnej Inicjatywy 

Obywatelskiej w Darłowie wypowiedziała się na temat pracy i działań podjętych przez 
Gminę i Wójta Gminy Darłowo w zakresie służby zdrowia. Mówczyni powiedziała, że 
rozpoczęte działania tej kadencji są pożyteczne i czym zostały dotychczas uwieńczone to 
mieszkańcy Darłowa widzą. Mówczyni powiedziała, że śmie twierdzić, że te działania i te 
prace będą kontynuowane i ma również nadzieję, że do tego włączy się – w sensie 
finansowym lub innym, merytorycznym – Miasto Darłowo. Pani Genowefa Klingiert                         
w imieniu Niezależnej Inicjatywy Obywatelskiej bardzo serdecznie podziękowała Panu 
Wójtowi i całej Radzie Gminy Darłowo za dotychczasowe działania i prosiła o dalsze 
działania.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował                           

w imieniu Rady i powiedział, że słowa pani Genowefy Klingiert były bardzo budujące.  
 
Pani Krystyna Krakowiak Sołtys Sołectwa Cisowo po pierwsze poruszyła temat 

proponowanej przez Gminę Darłowo ceny skupu żyta. Pani Sołtys powiedziała, że uważa iż 
projekt uchwały jest błędnie zapisany a do tego gmina nie informuje o podwyżce podatku                 
o 3,00 zł od kwintala żyta. Mówczyni powiedziała, że w projekcie uchwały informuje się                  
o obniżeniu ceny proponowanej przez Główny Urząd Statystyczny – z czym się zgadza. Pani 
Krystyna Krakowiak powiedziała, że z kwoty 53,75 zł obniża się na cenę 52,00 zł, 
jednocześnie podnosząc w proponowanym zarysie wzrost podatku rolnego o 3,00 zł od q. 
Mówczyni powiedziała, że nie wie, czy ten zapis jest błędny, czy nie informują o tym 
rolników, obywateli, że podnosi się podatek rolny.  

 
Pani Krystyna Krakowiak Sołtys Sołectwa Cisowo poruszyła także kwestię 

wynagrodzenia inkasentów. Mówczyni powiedziała, że chodzi o rozbieżność pomiędzy 
wynagrodzeniem inkasentów. Od 20 % za kwoty inkasowane do 10 %, z tym, że nie podaje 
się jakie kwoty będą przekazywane do sołtysów, którzy zbierają podatek rolny.  

 
Po trzecie pani Krystyna Krakowiak Sołtys Sołectwa Cisowo poruszyła temat 

odstrzału dzików na terenie Gminy Darłowo. Mówczyni powiedziała, że w ubiegłym 
tygodniu dwa metry od jej domu została splądrowana jej zagroda. Pani Krystyna Krakowiak 
powiedziała, że po telefonie do osób odpowiedzialnych za to, dopiero wczoraj usłyszała, że 
taki odstrzał będzie. Pani Sołtys powiedziała, że oni jako mieszkańcy miejscowości Cisowo 
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są zagrożeni dlatego, że dziki im chodzą dosłownie po ogródkach. Pani Sołtys zapytała czy                
w tej sprawie można coś zrobić?  

 
Kolejną sprawą, którą poruszyła publicznie Pani Krystyna Krakowiak Sołtys Cisowa 

jest kwestia pracy pań świetliczanek. Pani Sołtys zapytała, czy ktoś ma nadzór nad ich pracą? 
Pani Sołtys wyjaśniła dlaczego wystąpiła z takim zapytaniem. Pani Krystyna Krakowiak 
powiedziała, że praca świetliczanki jest wyznaczona do godziny 18:00, a pani świetliczanka     
o godzinie 17:30 wygania dzieci ze świetlicy tłumacząc się tym, że będzie sprzątała.                     
W związku z tym Pani Krystyna Krakowiak zapytała co świetliczanka robi o godzinie 12:00 
kiedy zaczyna pracę i nie ma dzieci na świetlicy? Czy to jest normalne, żeby wyganiać dzieci, 
bo pani świetliczanka misi posprzątać? Pani Krystyna Krakowiak powiedziała, iż myśli, że                 
w południe równie dobrze może posprzątać na tej sali.  

 
Kolejna sprawa, którą poruszyła Pani Krystyna Krakowiak Sołtys Cisowa dotyczy 

czterech wniosków złożonych w sprawie wycinki suchych drzew przy drodze do Cisowa. 
Pani Sołtys powiedziała, że do tej pory poza tym, że dostała pismo z Gminy o tym, że sprawa 
została przekazana do powiatu - nie otrzymała żadnej odpowiedzi. Pani Sołtys powiedziała, 
że zbliżają się wichury jesienne a tych drzew jest kilkanaście sztuk, więc to jest zagrożeniem 
dla ludzi.   

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odnośnie drzew 

powiedział, że to się zgadza, że stanowią ogromne zagrożenie. Pan Grzegorz Hejno 
powiedział, że był dwukrotnie bezpośrednio u starosty, który jest jakby bezpośrednio za tą 
wycinkę odpowiedzialny. Oprócz tego pan Grzegorz Hejno był u Przewodniczącego Rady 
Powiatu w tej sprawie i dwa razy spotkał się w tej sprawie z panem Starostą i również do tej 
pory nie widział odpowiedzi na te pisma.  

 
Jeżeli chodzi o tą uchwałę, której Pani Sołtys Cisowa zarzuca, że jest jakoś źle 

zapisana, pan Przewodniczący powiedział, że ona nie jest źle napisana. Pan Grzegorz Hejno 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wytłumaczył pani Sołtys, że Wójt Gminy Darłowo, 
który jest wnioskodawcą tej uchwały, nie musiał w ogóle na posiedzenie Rady Gminy tej 
uchwały podawać, więc automatycznie byłaby przyjęta ta cena GUS, czyli ta „podwyżka” 
byłaby dużo wyższa. Pan Przewodniczący powiedział, że wójt podjął takie działanie żeby od 
tej ceny najwyższej, która jest, żeby ją obniżyć. Pan Przewodniczący powiedział, że dlatego 
to jest obniżenie i de facto te 3,00 zł to jest 7,50 na ha, to jest drożej, ale de facto jest niższa 
od tych cen, które powinny być.   

 
Pani Krystyna Krakowiak Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że zgadza się                     

z tym, ale przy tym nie informuje się mieszkańców o tym, że podatek rolny jest podwyższany 
o 3,00 zł.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że to dlatego bo 

jeszcze nie ma uchwały. Pan Wójt powiedział pani Sołtys, że gmina nie może informować                 
o hipotetycznym zdarzeniu, które może się stać, bo wiadomo, że ta uchwała może nie przejść 
i wtedy podwyżka jeszcze będzie wyższa dla rolników. Jeżeli uchwała przejdzie, to znaczy, 
że będzie zatwierdzona stawka, która będzie obowiązywała od pierwszego stycznia 2016 roku 
i wtedy będą obwieszczenia i ogłoszenia o istniejących stawkach podatkowych.  

 
Pani Krystyna Krakowiak Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała do pana Wójta, że 

tu się ewidentnie proponuje przyjęcie stawki na 2016 rok w wysokości 52,00 zł, co stanowić 
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będzie odpowiednie wyliczenia. Pani Sołtys powiedziała, że w roku 2015 stawka za 1 q żyta 
wynosiła 49,00 zł. Następnie mówczyni powiedziała, że nie wie czy ona nie potrafi czytać, 
czy …  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że pani Sołtys ma 

rację, bo nikt nie mówi, że ten podatek w stosunku do poprzedniego roku nie zostanie 
zwiększony, aczkolwiek mogłoby dzisiaj nie być tej uchwały. Pan Wójt powiedział, że tu 
wolą Rady ten podatek jest obniżony. Czyli nie stanowi on stawki maksymalnej. Pan Wójt 
powiedział, że bez tej uchwały i decyzji Rady Gminy równie dobrze radni mogą 
przegłosować tą uchwałę negatywnie i wówczas przechodzi maksymalna stawka określona 
przez GUS (53,75 zł) a nie stawka z tamtego roku z uchwały (49,00 zł). Pan Wójt powiedział, 
że jeżeliby radni dzisiaj nie przegłosowali to wskakuje stawka maksymalna.  

 
Pani Krystyna Krakowiak Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że zgadza się, ale 

czy wobec tego będzie osobna uchwała  w sprawie podatku rolnego?  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że Rada Gminy nie 

jest zobowiązana do osobnej uchwały w sprawie podatku rolnego, bo zasadna obliczania 
podatku rolnego jest stała i jest określona na podstawie cen skupu żyta, którą radni 
ewentualnie mogą obniżyć, co jest dzisiaj proponowane.  

 
Pani Krystyna Krakowiak Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że dziękuje.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w sprawie dzików, 

Gmina występowała do kół łowieckich, bo jest bardzo duży problem a tych zwierząt jest 
naprawdę bardzo dużo i nie dotyczy to tylko Cisowa. Pan Wójt powiedział, że wiemy, że też 
w innych miejscowościach wchodzą nawet do domków letniskowych lisy. Problem jest 
bardzo duży i cały czas są wysyłane pisma do kół łowieckich.  

 
Pan Wójt powiedział, że odnośnie tych drzew (kasztanów) to już pan przewodniczący 

powiedział, że jest to w kwestii Starostwa, a nie Gminy.  
 
Odnośnie świetliczanki pan wójt powiedział, że wie, że takie rzeczy się zdarzają. Pan 

Wójt powiedział, że za sprawy świetliczanek jest osoba odpowiedzialna pani Justyna Pacuła. 
Przy tym Pan Wójt zwrócił uwagę, że to nie jest temat mimo wszystko na sesję. Pan Wójt 
powiedział, że od tego jest odpowiedni pracownik, który zajmuje się merytorycznie pracą 
pracownika zatrudnionego na świetlicy. Pan Wójt prosi, żeby takie zgłoszenia kierować do 
tego pracownika merytorycznego, który tym powinien się zająć. Pan Wójt powiedział, że wie, 
że pracownicy świetlic to nie jest łatwy orzech do zgryzienia w naszej gminie. Pan Wójt 
powiedział, że robione jest naprawdę wszystko, żeby te świetlice działały jak tylko można, 
aczkolwiek zdarzają się takie sytuacje, ale trzeba to zgłaszać do pani Justyny, która jest 
odpowiedzialna merytorycznie i robi też kontrole na tych świetlicach. Pan Wójt powiedział, 
że jeżeli są takie doniesienia, że świetlica źle pracuje, to częściej będzie tam jeździła.  

 
Pan Andrzej Kamoda Komendant Komisariatu Policji w Darłowie poruszył temat 

ceny żyta. Pan Komendant wypowiedział się jako mieszkaniec Gminy (wiejskiej) Sławno. 
Mówca powiedział, że jako mieszkaniec Gminy wiejskiej Sławno marzyłby o tym, żeby Rada 
Gminy Sławno podjęła uchwałę, żeby tą cenę żyta chociaż o 1,00 zł obniżyć. Mówca 
powiedział, że jednak niestety takie zwyczaje nie panują na terenie Gminy wiejskiej Sławno. 
Od kilku lat podatek rolny jest jako maksymalna cena, którą ustala GUS i niestety – czy to się 
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komuś podoba czy nie – rolnicy płacą. Mówca powiedział, że związane z tym jest to, że 
później od tego zależy subwencja jaką gmina otrzymuje. Pan Andrzej Kamoda powiedział, że 
dlatego więc tak naprawdę, jeżeli radni tą cenę zmniejszą i rolnicy zapłacą mniej, no to 
Państwo wtedy mniej refunduje te dopłaty gminie. Pan Andrzej Kamoda powiedział, że się 
tutaj nie uskarża bo to nie o to tu chodzi. Mówca powiedział, że uważa, że Gmina wiejska 
Darłowo – co obserwuje już od kilku lat – działa bardzo na korzyść podatników.  

 
Odnośnie świetliczanek Pan Komendant pomimo niewielkiego doświadczenia 

wypowiedział się pozytywnie na temat wizyty w pewnej świetlicy, co go pozytywnie 
zaskoczyło. Mówca powiedział, że natomiast jeśli chodzi o tą świetliczankę w Cisowie, to był 
pewnie jakiś incydent, może miała jakiś słabszy dzień czego nie będzie usprawiedliwiał. 
Mówca powiedział, że jeżeli to rzeczywiście miałoby tak wyglądać, to na bieżąco trzeba takie 
sygnały przekazywać.  

 
Pani Krystyna Krakowiak Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że oczywiście 

rozumie pana Komendanta, bo to było incydentalne zdarzenie i ponieważ jesteśmy                            
w większości pracodawcami to uważa, że nie ma czegoś takiego jak „słabszy dzień w pracy”. 
Mówczyni powiedziała, że wykonuje się swoją pracę i to wcale nie znaczy, że można                        
o godzinie wcześniej zamknąć pomieszczenia pozbywając się użytkowników. Mówczyni 
powiedziała, że ma nadzieję, że takie zachowanie było jednorazowe i więcej takich rzeczy nie 
będą obserwować w miejscowości Cisowo. Pani Krystyna Krakowiak nadmieniła tylko, że 
pani Świetliczanka, która jest obecnie jest tylko w zastępstwie, wiec być może nie zna 
obyczajów tej świetlicy.    

 
Nikt więcej głosu nie zabrał.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Ad. 8.  
Czas dla samorządu. 
Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś z sołtysów chciałby zabrać głos? 
Nikt głosu nie zabrał.  

Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.9.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo. 
Druk Nr 1/2015XIV 
/Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu Zyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku 
rolnego na obszarze Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                     
z uzasadnieniem oraz autopoprawką.  

Po autopoprawce § 3. otrzymuje brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po ogłoszeniu 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 
dnia 1 stycznia 2016 roku.”  
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Pan Wójt powiedział, że temat ten w naszej gminie jest bardzo ciężki, ponieważ 
jesteśmy gminą rolniczo-turystyczną, aczkolwiek nie oznacza to, że nie robimy nic dla 
rolników. Pan Wójt powiedział, że rolnicy w naszej Gminie od 2013 roku nie mieli 
zmienianej stawki podatku rolnego. Stawka ta była w stosunku do ceny żyta bardzo obniżana, 
gdzie nawet te obniżenia sięgały 40%. Pan Wójt powiedział, że na komisjach dla porównania 
przedstawił wszystkie gminy w powiecie sławieńskim i de facto nigdzie praktycznie nie 
stosowano obniżek średniej ceny skupu żyta.  

Pan Wójt odnosząc się do wypowiedzi pana Komendanta powiedział, że pan 
Komendant właściwie zaznaczył, że to nie jest tylko to, że my chcemy więcej od rolników bo 
automatycznie my chcemy więcej od państwa albo w drugą stronę: jeżeli obniżymy więcej 
rolnikom, to mniej dostaniemy subwencji od Państwa. Pan Wójt powiedział, że „podnosząc” 
de facto 3,00 zł na cenie skupu żyta, dostajemy sześć złotych. Pan Wójt powiedział, że inne 
Gminy, jak na przykład Gmina Postomino miała podatki od 2013 roku cenę skupu żyta od 
74,18 zł do 61,37 zł w tamtym roku. Pan Wójt powiedział, że Gmina wiejska Sławno cały 
czas miała stawki maksymalne od 75 zł w 2013 roku do 61 zł w roku ubiegłym. Gmina 
Malechowo tak samo. Pan Wójt powiedział, że rozumie to oburzenie, bo nikt się nie cieszy 
jeżeli mu się zwiększa podatki, ale uważa że ten „wzrost” jest na tyle mocny, aczkolwiek dla 
Gminy bezpieczny, i pozwoli pewne standardy w powiecie zachować.  

Pan Wójt powiedział, że jednak obniżamy tę cenę skupu żyta, czego inne samorządy 
jednak nie robią. Gmina Darłowo robi jednak ten ukłon w stronę rolników. Pan Wójt 
powiedział, że ten „wzrost” będzie też wykorzystany odpowiednio. Pan Wójt powiedział, że 
problem był analizowany i tak jak już wcześniej mówił, samorządy nawet nie przedkładają 
tych uchwał i rolnicy nie mogą, a nawet nie wiedzą, że ten podatek im się zmienia bo on 
automatycznie wskakuje na cenę skupu żyta wysoką. Pan Wójt powiedział, że nie jest to tu 
duże zmniejszenie, ale uważa, że na tyle na ile gmina mgła pozwolić i takie zmniejszenie 
proponuje. Jest to kwota 52,00 zł od q żyta.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu poinformował radę, że komisja w obecności 4 członków 2 głosami za przy 2 
głosach przeciw i 0 wstrzymujących nie wydała pozytywnej opinii.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
11 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
2 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XV.113.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 
jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono 
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Ad.10.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa.  
Druk Nr 2/2015XV 
/Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz poboru 
podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                     
z uzasadnieniem oraz autopoprawką.  

Pan Wójt powiedział, że stawki pozostają bez zmian w stosunku do poprzedniej 
uchwały oprócz punktu 2 d) w § 1, gdzie mowa o stawkach związanych z udzielaniem 
świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej. Pan Wójt 
powiedział, że ponieważ widzimy, że stawka maksymalna dużo odbiega od tej którą 
proponujemy, a proponujemy 4,65 od 1 m2 od zakładów uzdrowiskowych i stawka 
maksymalna też jest 4,65 zł.  

Ponadto jeszcze tylko w § 1 punkt 1) b) od gruntów pod wodami powierzchniowymi 
stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników sztucznych 
podwyższamy na kwotę maksymalną 4,58 zł. Pan Wójt powiedział, że jest to związane z tym, 
że my tego podatku de facto nie ściągamy, ale jest to związane z tym, że jeżeli dajemy stawkę 
maksymalną od tego podatku, to automatycznie od Państwa dostajemy jako utracone dochody 
ale w wysokości tego maksymalnego podatku. Pan Wójt powiedział, że my tego nie zbieramy 
a nam się to opłaca, bo my dostajemy wtedy z budżetu Państwa.  

Wszystkie inne stawki są troszeczkę niższe od stawek maksymalnych. 
Pan Wójt przedstawił autopoprawkę. Po autopoprawce § 6. otrzymuje brzmienie: 

„Uchwała wchodzi w życie po ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 2016 roku.” 

Pan Wójt powiedział, że proponuje na ile może obniżenie tych podatków.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od 
tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa. 
/Uchwała Nr XV.114.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  



Strona 13 z 24 
 

Ad.11.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej. Druk Nr 3/2015XIV 
/Projekt uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ten projekt uchwały 
także budził wiele emocji. Pan Wójt powiedział, że geneza tego polega na tym, że zarówno                     
w tej uchwale w sprawie opłaty uzdrowiskowej, jak i w uchwale w sprawie opłaty miejscowej 
chciał wprowadzić zwolnienie dla dzieci. Pan Wójt powiedział, że zaproponuje zniżkę, co 
jeszcze zależy od interpretacji regionalnej izby obrachunkowej.   

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem oraz autopoprawką.  
Po autopoprawce § 3. punkt 2) otrzymuje brzmienie: „z tym, że od dzieci do lat 7                   

w wysokości 3,00 zł za każdą rozpoczętą dobę pobytu.” 
Po autopoprawce § 5. otrzymuje brzmienie: „Inkasentom opłaty uzdrowiskowej 

przysługuje wynagrodzenie w wysokości 8 % zainkasowanych i terminowo odprowadzonych 
opłat.”  

Po autopoprawce § 8. otrzymuje brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po ogłoszeniu 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 
dnia 1 stycznia 2016 roku.” 

Pan Wójt poinformował, że maksymalna stawka opłaty uzdrowiskowej na 2016 rok 
wynosi 4,27 zł. Pan Wójt powiedział, że nasze uzdrowisko odbiega jednak dużo od ważnych 
standardów, więc jednak ta obniżka dla tych dzieci uważa, że jest zasadna.  

 
 

Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 

Radny pan Michał Górski powiedział, że cieszy się, że takie jest podejście Władz 
Gminy do wysokości opłaty uzdrowiskowej, bo ma nadzieję, że radni też rozumieją, że                        
w przypadku podniesienia tej stawki opłaty uzdrowiskowej te wpływy nie zostały by 
zwiększone, bo po prostu ludzie zaczęliby się buntować i nie byłoby tego efektu, że przy 
zwiększonej opłacie uzdrowiskowej te wpływy do budżetu byłyby większe.  

Pan Radny Michał Górski powiedział, że bardzo popiera pomysł obniżenia wysokości 
tej opłaty dla dzieci. Pan Radny powiedział, że jeżeli radni uważają, że 1,80 zł to jest za dużo, 
a 3,00 zł to jest jakaś zmiana, to w porządku i  ma nadzieję, że po zobaczeniu tego efektu tego 
roku w przyszłym roku obniżą jeszcze więcej.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
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13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej. 
/Uchwała Nr XV.115.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie opłaty uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.12.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  opłaty miejscowej. Druk Nr 4/2015XV 
/Projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                 
z uzasadnieniem oraz autopoprawką. Opłata miejscowa dotyczy dwóch miejscowości tj. 
Kopań i Wicie.  

Po autopoprawce § 3. punkt 2) otrzymuje brzmienie: „z tym, że od dzieci do lat 7                   
w wysokości 1,60 zł za każdą rozpoczętą dobę pobytu.” 

Po autopoprawce § 5. otrzymuje brzmienie: „Inkasentom opłaty miejscowej 
przysługuje wynagrodzenie w wysokości 8 % zainkasowanych opłat.”  

Po autopoprawce § 9. otrzymuje brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po ogłoszeniu 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 
dnia 1 stycznia 2016 roku.” 

Zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów górna stawka opłaty miejscowej na 
2016 rok wynosi 2,18 zł.  

 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosłąw Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
 
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie opłaty miejscowej. 
/Uchwała Nr XV.116.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad.13.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej. Druk Nr 5/2015XV 
/Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ta uchwała także się 
zmieniła, bo przez szereg lat nie była zmieniana. Stawki były na małym poziomie. Pan Wójt 
powiedział, że nie jest to duży wpływ do budżetu Gminy, aczkolwiek przynosi tu wiele strat 
administracyjnych. Pan Wójt powiedział, że opłata targowa chociaż niska, to nie była płacona 
przez osoby prowadzące działalność za co tą opłatę można pobierać.  

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem oraz autopoprawką. 
Po autopoprawce § 6. otrzymuje brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po ogłoszeniu 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 
dnia 1 stycznia 2016 roku.” 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie opłaty targowej. 
/Uchwała Nr XV.117.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 21 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad.14.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych. Druk Nr 6/2015XV 
/Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych stanowi załącznik 
nr 22 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                     
z uzasadnieniem oraz autopoprawką. 

Po autopoprawce § 4. otrzymuje brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po ogłoszeniu 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 
dnia 1 stycznia 2016 roku.” 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 
/Uchwała Nr XV.118.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad.15.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/250/2004 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 22 grudnia 2004 roku w sprawie określenia wzorów formularzy 
deklaracji i informacji na podatek rolny. Druk Nr 7/2015XV 
/Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/250/2004 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 grudnia 2004 
roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek rolny stanowi załącznik nr 24 
do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                
z uzasadnieniem oraz autopoprawką.  

Po autopoprawce § 3. otrzymuje brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po ogłoszeniu 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 
dnia 1 stycznia 2016 roku.” 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
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Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/250/2004 Rady Gminy Darłowo               
z dnia 22 grudnia 2004 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji                         
i informacji na podatek rolny. 
/Uchwała Nr XV.119.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/250/2004 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 22 grudnia 2004 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na 
podatek rolny stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad.16.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/134/2012 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 stycznia 2012 roku w sprawie określenia wzorów formularzy 
deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości.  Druk Nr 8/2015XV 
/Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/134/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 stycznia 2012 
roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości stanowi 
załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                     
z uzasadnieniem oraz autopoprawką. 

Po autopoprawce § 3. otrzymuje brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po ogłoszeniu 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 
dnia 1 stycznia 2016 roku.” 

 
 

Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/134/2012 Rady Gminy Darłowo                 
z dnia 30 stycznia 2012 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji                             
i informacji na podatek od nieruchomości. 
/Uchwała Nr XV.120.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/134/2012 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 stycznia 2012 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na 
podatek od nieruchomości stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.17.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/251/2004 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 22 grudnia 2004 roku w sprawie określenia wzorów formularzy 
deklaracji i informacji na podatek leśny. Druk Nr 9/2015XIV 
/Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/251/2004 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 grudnia 2004 
roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek leśny stanowi załącznik nr 28 
do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                     
z uzasadnieniem i autopoprawką.  

Po autopoprawce § 3. otrzymuje brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po ogłoszeniu 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 
dnia 1 stycznia 2016 roku.” 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/251/2004 Rady Gminy Darłowo                
z dnia 22 grudnia 2004 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji                       
i informacji na podatek leśny.  
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/Uchwała Nr XV.121.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/251/2004 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 22 grudnia 2004 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na 
podatek leśny stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.18.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Dziennego Domu „Senior-Wigor” 
w Wiekowie. Druk Nr 10/2015XV 
/Projekt uchwały w sprawie utworzenia Dziennego Domu „Senior-Wigor” w Wiekowie stanowi załącznik                      
nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                     
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że to, iż powstaje „Senior-Wigor” to nie jest żadna 
tajemnica. Dostaliśmy dofinansowanie z Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej w kwocie 
250 000,00 zł na funkcjonowanie i budowę tego Domu Seniora, który powstaje w Wiekowie. 
Pan Wójt powiedział, że podpisana została już umowa po przetargu na remont tego budynku     
i to jest już w trakcie.  

Pan Wójt powiedział, że Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie zbiera 
aktualnie zapotrzebowanie chętnych do tego klubu „Senior-Wigor” w którym to będą tacy 
mieszkańcy w wieku 60+ przebywać pod fachowa opieką. Tam będą mieli salę odpoczynku, 
bibliotekę, pokój dzienny, pokój fitness i także będzie tam pomoc lekarska i pielęgniarska. 

Pan Wójt powiedział, że aby taki Dzienny Dom Opieki mógł otworzyć, musi być wola 
radnych podjąć uchwałę w sprawie utworzenia Dziennego Domu Senior-Wigor”                               
w Wiekowie, który będzie jednostką budżetową Gminy Darłowo. Do tej uchwały został 
załączony statut tego Dziennego Domu „Senior-Wigor” w Wiekowie.  

 
 

Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Sławomir Dobrzański  Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie utworzenia Dziennego Domu „Senior-Wigor” w Wiekowie. 
/Uchwała Nr XV.122.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie utworzenia Dziennego Domu „Senior-Wigor”                 
w Wiekowie stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad.19.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych, innych form wychowania przedszkolnego i niepublicznych szkół 
prowadzonych na terenie Gminy Darłowo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
ich wykorzystania. Druk Nr 11/2015XIV 
/Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, innych form wychowania przedszkolnego                                  
i niepublicznych szkół prowadzonych na terenie Gminy Darłowo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
wykorzystania stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                     
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że jest to uchwała wzbudzająca wiele kontrowersji, 
ale powie z czego to wynika. Uchwała została podjęta w 2012 roku nieokreślająca 
procentowo jaki procent subwencji należy się szkołom niepublicznym. Pan Wójt powiedział, 
że wiemy dobrze i reprezentanci szkół niepublicznych też sobie zdają sprawę, że żaden 
samorząd w Polsce nie dotował tak szkół publicznych jak tu w Gminie Darłowo. Pan Wójt 
powiedział, że było to od 100 % do 105 % maksymalnie subwencji przysługującej na jednego 
ucznia. Pan Wójt powiedział, że uchwała nie przewidywała tego procentu subwencji. Było 
określone, że uczniowi przysługuje dotacja w wysokości takich samych kosztów jak                       
w szkołach publicznych. Ponieważ te koszty w szkołach publicznych wzrosły w sposób 
znaczny, co nie tylko było winą wzrostu kosztów, ale i także działań samorządu 
powodujących to, że powstały zamiast jednego zespołu dwie osobne szkoły, czyli dwie Panie 
Dyrektor, dwie zastępczynie, dwie księgowe, dwie kadrowe oraz przegrane sprawy. Przez to 
koszty w szkołach publicznych wzrosły znacząco, co przedłożyło się na wzrost kosztów                     
w szkołach społecznych. Czyli szkoły społeczne dostały by większą dotację w porównaniu do 
roku 2013 i 2014.  

Pan Wójt powiedział, że odbyły się kontrole rozliczenia tych dotacji bo placówki też 
nie do końca były uświadomione, że muszą się rozliczać. Pan Wójt powiedział, że się temu 
wcale nie dziwi, bo wcześniej nie było takich kontroli z tych dotacji, aczkolwiek jest ustawa              
o finansach publicznych, gdzie w terminie do 30 stycznia szkoły powinny rozliczyć się                      
z dotacji i niewykorzystaną dotację zwrócić. Pan Wójt powiedział, że tak też się stało, że 
szkoły po 2014 roku niedużo, bo niedużo, ale pewne kwoty dotacji zostały zwrócone. 

 Pan Wójt powiedział, że aby jednak nie było tego wzrostu funkcjonowania placówek 
niepublicznych – bo mamy dużo szkół na terenie naszej Gminy – musimy pewne ograniczenia 
zrobić. Pan Wójt powiedział, że proponuje w uchwale dotację w wysokości 130 %  kwoty 
przewidzianej na jednego ucznia danego typu i rodzaju szkoły w części subwencji ogólnej 
otrzymywanej przez Gminę Darłowo. Pan Wójt jednak powiedział, że to nie jest żadna 
obniżka, lecz jest to poziom 2013 i 2014 roku dla szkół publicznych. Pan Wójt powiedział, że 
nie jest to żadna obniżka, jest to zapisane w inny sposób – sposób procentowy. Pan Wójt 
powiedział, że jesteśmy samorządem – jedynym chyba w Polsce – który tak wspiera te 
placówki oświatowe niepubliczne.  
 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej poinformowała, 
że 2 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym” komisja nie wydała 
opinii w przedmiotowej sprawie.  
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Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
11 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
2 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, 
innych form wychowania przedszkolnego i niepublicznych szkół prowadzonych na 
terenie Gminy Darłowo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 
/Uchwała Nr XV.123.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, innych form wychowania 
przedszkolnego i niepublicznych szkół prowadzonych na terenie Gminy Darłowo oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystania stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Po głosowaniu pan Wójt zapytał radnych, czy za mało zaproponowaliśmy, czy za dużo? 
Następnie pan wójt powiedział w woli wyjaśnienia, że jak ktoś jest przeciw to nie oznacza, że 
jest za stawka wyższą.  
 
Radny Pan Waldemar Bonk powiedział, że jest sytuacja też taka, że jest także odwrotnie. 
Czyli można w dniu dzisiejszym przegłosować 130 %, natomiast część radnych pewnie 
uważa, że jest to jeszcze za nisko. Mówca powiedział, że poziom subwencji jest za wysoki.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że zdania na 
komisjach były bardzo podzielone. Niektórzy radni proponowali nawet 100 %, niektórzy               
130 %, niektórzy 120 %. Pan Przewodniczący powiedział, że jednak wypracowany został 
pewien konsensus i głosowanie oddało, jak większość zdecydowała, jak to ma wyglądać.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.20.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 115/2 w obrębie Dąbki). Druk Nr 13/2015XIV 
/Projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                     
z uzasadnieniem. Uchwała dotyczy powstania parku linowego w miejscowości Dąbki, dlatego 
zainteresowanie jest dzierżawą długoterminową do 31 grudnia 2020 roku. 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
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Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XV.124.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.22.  
Wolne wnioski. 

W tym punkcie głos zabrali: 
 
Radny Rady Powiatu w Sławnie Pan Kazimierz Szewczuk podziękował za 

zaproszenie na dzisiejszą sesję. Pan Radny powiedział, że zaproponował Staroście 
Sławieńskiemu żebyśmy zrobili z okazji rocznicy wyborów tych rad obecnie wszystkich 
samorządowców okolicznościową sesję, taką bez żadnych zobowiązań, żebyśmy mogli się 
bliżej poznać: radni powiatowi, radni poszczególnych samorządów gminnych i miejskich na 
jakimś wspólnym spotkaniu. Pan Radny powiedział, że byłoby to bardziej spotkanie w celu 
wspólnego zapoznania się, niż podjęcia uchwał. Pan radny powiedział, że prawdopodobnie 
przyjdzie do każdego zaproszenie, ale w formie sondażowej czy byliby Państwo 
zainteresowani takim spotkaniem? Pan Kazimierz Szewczuk powiedział, że byłoby około stu 
osób, ale sondaż będzie pomocny w ustaleniu jakie pomieszczenie, lokum wynająć. 

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady powiedział, że myśli, że radny zawsze 

chętnie się spotkają w sprawach de facto, gdy w późniejszym czasie mogą pomóc.  
 
Pan Kazimierz Szewczuk Radny Rady Powiatu w Sławnie powiedział, że można zająć 

jakieś wspólne stanowiska, wiedzę przekazać. 
  
Wójt Gminy Darłowo Pan Radosław Głażewski powiedział, że sesja szybciej się 

skończyła, niż planowano, a za chwilę tu na tej sali będzie uroczyste podpisanie umowy na 
wykonanie sieci przesyłowej do miejscowości Wicie. Koszt inwestycji to ponad pięć 
milionów. Pan Wójt powiedział, że w związku z tym ma taką prośbę do obecnych jeśli mają 
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taką wolę – bo nie często Gmina będzie podpisywać tu w Urzędzie tak wielkie duże przetargi, 
które się rozstrzygnęły – więc prosi o pięć minut przerwy i zaraz byśmy się ponownie spotkali 
i tą dużą umowę w tak miłym towarzystwie podpisali.  Pan Wójt powiedział, że dotyczy to 
wszystkich, również sołtysów.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo Pan Grzegorz Hejno powiedział, że przychyla 

się do wniosku Pana Wójta i ogłosił dziesięciominutową przerwę.  
 
Po przerwie na sesji obecnych było 12 radnych, co stanowi kworum.  
Radny Pan Waldemar Bonk podczas przerwy opuścił obrady dzisiejszej sesji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo pan Grzegorz Hejno wznowił obrady 

dzisiejszej sesji i oddał głos panu Radosławowi Głażewskiemu Wójtowi Gminy Darłowo.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dzisiaj jest wielki 

dzień, ponieważ podpisujemy jedną z największych umów. Jest to umowa na wykonanie sieci 
kanalizacyjnej do miejscowości Wicie. Pan wójt powiedział, że jest tu z nami Pan Lech 
Wojciechowski Prezes Zarządu firmy Ekowodrol, z którym teraz podpisze umowę. Pan Wójt 
powiedział, że firma Ekowodrol wygrała przetarg na kwotę wykonania pięć milionów 
dwieście pięćdziesiąt siedem tysięcy dwadzieścia złotych. Pan Wójt powiedział, że                          
w stosunku do innych podmiotów gospodarczych, inwestorów, którzy startowali w przetargu, 
firma Ekowodrol okazała się najkorzystniejszą  ofertą.  

 
Pan Wójt skierował uwagę słuchaczy na wiszącą mapę przedstawiającą całość 

wykonywanego zadania. Pan Wójt pokazał na tej mapie miejscowość Krupy, w której już 
mamy kanalizację i mieszkańcy są już podłączeni dzięki Wojewódzkiemu Funduszowi 
Ochrony Środowiska, wsparciu i także środkom unijnym. Pan Wójt pokazał na mapie, że 
kanalizacja rurociągiem tłocznym (dwie rury) będzie szła przez miejscowości: Zienowo, 
Zakrzewo Dolne, Cisowo Dolne, gdzie podłączy się w pierwszej kolejności bliki, potem 
Cisowo Górne, Kopań, nad jeziorem kanalizacja schodzi do Palczewic i nad samym jeziorem 
idzie do miejscowości Wicie i robimy taką odnogę w kierunku miejscowości Barzowice, żeby 
także forma Darpol mogła zrzucać ścieki. Pan Wójt powiedział, że cała długość i wykonanie 
tych kilometrów tych rur, które zostaną położone to jest aż 33 kilometry z czego 17 km 
podwójnej rury. Pan Wójt powiedział, że kwota wykonania pięć milionów dwieście 
pięćdziesiąt siedem tysięcy złotych jest kwotą, która jest wystarczająca. Pan Wójt powiedział, 
że jeszcze jeden warunek jest taki, że chodzi o to, żeby ta sieć była bardzo szybko wykonana. 
Tu był warunek 270 dni podany, tak żeby się zmieścić przed miesiącami letnimi. Pan Wójt 
powiedział, że ma nadzieję, że ten warunek firma Ekowodrol dotrzyma, że zima będzie 
łaskawa i że będzie można szybko zrobić to zadanie.  

Pan Wójt powiedział, że umowę podpisują teraz, ponieważ przetarg został zaskarżony, 
ale pozytywnie rozpatrzono dokumenty przetargowe.  

 
Teraz nastąpiło podpisanie umowy pomiędzy Wójtem Gminy Darłowo Radosławem 

Głażewskim a Prezesem firmy Ekowodrol Lechem Wojciechowskim na inwestycję pod 
nazwą „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej Wicie wraz z przesyłem do miejscowości Krupy”.  
/Fotorelacja o zawarciu powyższej umowy stanowi załącznik nr 36 i 37 do niniejszego protokołu/ 

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo podziękował szczególnie radnym 

Rady Gminy Darłowo za to, że dzięki ich woli jest ta inwestycja realizowana, ponieważ bez 
uchwał w sprawie zmian w budżecie i zmiany wieloletniej prognozy finansowej podpisanie 
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tej umowy dzisiaj nie byłoby możliwe. Pan Wójt powiedział, że z pewnością mieszkańcy 
Wicia będą się cieszyć z tego faktu, chociaż nie było ich obecnych na dzisiejszej sesji, ale od 
wielu lat problem tej kanalizacji do miejscowości Wicie dotyczy naszej Gminy. Pan wójt 
wyraził nadzieję, że jeszcze przed sezonem letnim zaradzi temu problemowi.  

 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Pan Lech Wojciechowski Prezes firmy „Eko-Wodrol” podziękował za możliwość 

współpracy. Mówca w imieniu firmy powiedział, że oczywiście przetargi są w tej chwili 
takie, że otwiera się koperty i zawsze człowiek żałuje, że mógł dać ciut więcej lub dać 
złotówkę mniej i wygrać. Pan Lech Wojciechowski powiedział, że tutaj oferta firmy była                  
o kilkaset tysięcy złotych tańsza bo także zależało firmie na tym by powrócić do współpracy      
z Gminą Darłowo, ale i pozwoliło tutaj to, że firma posiada swoje własne dwie maszyny 
przewiertowe. A tu technologia przewidywała, że większość robót tych przesyłowych będzie 
wykonywanych metodą przewiertu sterowanego. Mówca powiedział, że ta ich duża maszyna 
pozwala rozbić odcinki 300 metrów z jednego stanowiska. Oczywiście też trzysta metrów 
trzeba będzie rozkopać i złączyć rurę. Pan Lech Wojciechowski powiedział, że tutaj jeszcze te 
warunki zimowe są bardzo ważne dlatego, że ta technologia jest oparta na tym, że żeby 
ustabilizować ten otwór, w którym się przeciąga rurę to miesza się wodę z bentonitem, to jest 
ił, czyli z iłem. Najpierw się utwardza jakby taką powierzchnię, taki otwór w ziemi i potem               
w tym otworze przeciąga rurę. To jest mieszanka takiego iłu z wodą, która to stabilizuje                       
i jeżeli będzie temperatura ujemna to niestety nie wolno tego wykonać, ponieważ technologia 
nie pozwala tego w takich warunkach wykonać. Mówca powiedział, że w związku z tym ma 
nadzieję, że się nie powtórzy zima z ubiegłego roku, ale mimo wszystko postarają się jak 
najszybciej rozpocząć, żeby przed tymi warunkami zimowymi jak najwięcej zrobić.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo podziękował i powiedział, że                      

w przyszłym tygodniu podpisuje także Akt Notarialny na działkę borowinową, więc powoli 
wywiązuje się z tych naszych problemów Gminy Darłowo. Pan Wójt powiedział, że Gmina 
idzie w dobrym kierunku i ma nadzieję, żeby było tak dalej. Pan Wójt podziękował za uwagę.  

Nikt więcej głosu nie zabrał.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Ad. 23.  
Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XV sesji VII kadencji Rady 
Gminy Darłowo – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1149 w dniu 30 października 2015 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji/ 

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
Obradom przewodniczył: 

Sekretarz obrad
Grzegorz Hejno 

:  
Radny Rady Gminy Darłowo 
 
Michał Górski  
 

Iwona Kowalska  
Protokół sporządziła: 

Kierownik 
Biura Rady 


